
Thijs en Tim zijn de jonge eigenaren van 
het bedrijf dat al 110 jaar bestaat. Eer-
dere generaties hebben het bedrijf uit-
gebouwd tot wat het nu is: een modern 
grootschalig en internationaal opereren-
de onderneming. Thijs: “Wij hebben een 
nieuwe missie. Het is belangrijk dat we 
nog minder bestrijdingsmiddelen gaan 
gebruiken, dat we minder stikstof in het 
milieu brengen en dat we de waterkwa-
liteit nog beter gaan beschermen. Kort-
om: onze voorgangers hebben het bedrijf 
groot gemaakt, wij zijn hard bezig om het 
duurzaam te maken.” Tim vult aan: “We 
willen een voorloper in de branche zijn, 
misschien zelfs een voorbeeld. De erva-
ring die wij hier opdoen delen we graag 
met anderen”.

Nieuwe technieken
Met innovaties kun je ver komen. Eén van 
de mooiste voorbeelden is de aanschaf 
van een enorme machine die onkruid 
zoekt met behulp van cameratechniek 
en AI en dat vervolgens verdelgt met een 
laserstraal. Daardoor wordt het gebruik 
van chemische bestrijdingsmiddelen ge-

minimaliseerd. Tim: “Door de enorme 
investering die dat vraagt is het noodza-
kelijk om de machine een groot deel van 
het jaar te verhuren aan andere agrari-
ers, tot ver buiten Nederland. Nu wordt 
hij bijvoorbeeld ingezet op een bedrijf in 
Oostenrijk waar ze biologische wortels 
verbouwen”. Ook wordt er geëxperimen-
teerd met een systeem waardoor water 
en kunstmest direct op de aarde wordt 
gedruppeld. Op die manier breng je min-
der stikstof in het milieu en gebruik je 
veel minder water. Richard de Graaf, die 
zijn deskundigheid op het gebied van 
biologische landbouw combineert met 
lidmaatschappen van GroenLinks-PvdA 
en de ledenraad AB Vakwerk, hoort het 
goedkeurend aan. “Het is weliswaar geen 
volledig biologische landbouw, maar het 
zijn wel belangrijke stappen in de goede 
richting”. 

Een open houding naar de samenleving
Thijs vertelt dat zij zoveel mogelijk in ge-
sprek gaan met anderen, omwonenden, 
de politiek. Een open blik is erg belang-
rijk: “van kritiek leer je meer dan van 

applaus”. Open dagen van het bedrijf 
worden altijd druk bezocht. Heel onlangs 
werd het bedrijf genomineerd voor de 
Tuinbouw Ondernemersprijs, een lan-
delijke prijs voor innoverende agrariërs. 
Richard vult aan dat het erg belangrijk is 
dat er meer ondernemers komen die op 
een duurzamere manier gaan werken. 
“Dan krijgen nieuwe methoden meer 
massa en wordt het voor de onderne-
mer goedkoper om duurzaam te produ-
ceren”. Tim: “Nu zijn milieuvriendelijke 
oplossingen vaak nog erg duur in vergelij-
king met traditionele middelen zoals che-
mische onkruidbestrijding. Dat moet an-
ders worden. Europa speelt daarbij een 
belangrijke rol, maar het zou fijn zijn als 
ook andere overheden de handschoen 
oppakken”. 

Onkruid wieden, niet chemisch 
maar met een laserstraal
De agrarische sector is één van de hoekstenen van onze lokale en regionale 
samenleving. Hollands Kroon wil de agrarische hoofdstad van Nederland zijn. 
Het is de overtuiging van D66-Hollands Kroon dat het voor agrarische bedrijven 
noodzakelijk is om in te zetten op innovatie en verduurzaming. Alleen dán is 
er een toekomst voor onze boeren. Tegen deze achtergrond praten we met 
Thijs en Tim van den Berg van bloembollenkweker Boltha uit Breezand en met 
Richard de Graaf, deskundige op het gebied van biologische landbouw. 

…De laserweeder van Roboltics.…

D66 Hollands Kroon is een kleine 
maar actieve afdeling met onder 
andere twee raadsleden en een 

wethouder in het college. Heb je zin 
om met ons mee te denken dan ben 

je van harte welkom!
Kijk op www.d66.nl/hollands-kroon 

voor meer informatie of geef je op via 
bestuur@d66hollandskroon.nl


